

第二十二届“汉语桥”世界大学生中文比赛

加拿大国渥太华赛区哈法分赛区报名通知

由中外语言交流合作中心主办，驻加拿大大使馆教育处承办，圣玛丽大学孔子学院与戴尔豪斯大学中文项目组协办，组织第二十二届“汉语桥”世界大学生中文比赛预赛活动。

1. **比赛主题**：天下一家/One World, One Family。

2. **参赛对象**：年龄 18 岁至 30 岁、非中国国籍、在国外成长、本人及其父母母语为非中文的外国高校在校学生。（欢迎符合上述条件的其他社会人士报名参赛。）上届全球决赛选手原则上不可连续两届参加比赛。

3. **分赛区比赛地点**：圣玛丽大学孔院/戴尔豪斯大学中文项目组。

4. **形式和内容**：分赛区预赛线下举办。比赛通过参赛者的演讲，着重考察参赛者的中文综合运用能力及中国文化知识，包括汉语语言能力、中国国情知识及特长。

5. **日程**：报名时间：4月1日-15日。预赛时间：待定。

6. **奖项**：一等奖（200加元奖品），二等奖（150加元奖品/人），三等奖（100加元奖品/人），其他参赛者将获纪念奖。获奖者将获得中国驻加拿大使馆教育处和圣玛丽大学孔子学院/达尔豪斯中文项目组颁发的荣誉证书。

7. 请将报名表发到圣玛丽大学孔院邮箱：confucius.institute@smu.ca

The 22nd "Chinese Bridge" Chinese Proficiency Competition for International College Students

Canada Ottawa Division-Halifax Division Registration Notice

Hosted by the Center for Chinese-Foreign Language Exchange and Cooperation, undertaken by the Education Section of the Embassy in Canada, and co-organized by Confucius Institute of Saint Mary's University and Dalhousie University Chinese Program, the preliminary competition of the 22nd "Chinese Bridge" Chinese Proficiency Competition for International College Students will be held.

1. **Theme of the competition:** One World, One Family

2. **The competing objects:** 18 to 30 years of age, non-Chinese national, foreign university students who grew up in Canada and whose mother tongue is not Chinese, and their parents are not Chinese. Other personnel who meet the above conditions are welcome to register for the competition. In principle, the

last global finalist is not allowed to participate in two consecutive competitions.

3. **Division Venue:** Confucius Institute at Saint Mary's University/Dalhousie University Chinese Program, Halifax.

4. **Competition Format and Content:** This year's preliminary competition will be held in person and focuses on the contestants' comprehensive ability to use the Chinese language and their knowledge about Chinese culture.

5. **Registration:** April 1-15. Preliminary competition time to be announced.

6. **Awards:** Winners will be awarded the prizes : 1st Prize (worthy of \$200), 2nd Prize (\$150), 3rd Prize (\$100), and other participants will be awarded the commemorative prizes. Certificates of honor will be issued by the Education Section of the Chinese Embassy in Canada, Confucius Institute at Saint Mary's University/Dalhousie University Chinese Program.

7. Please send your application form to Confucius.institute@smu.ca.